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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan biztosítják, hogy a szülészeteken elkerüljék 
életveszélyes helyzeteket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
Az Országos Kórházi Főigazgatóság belső vizsgálatot folytat a Kistarcsai Flór Ferenc Kórházban,
miután  december  23-án  két  szülő  nő  életveszélyes  állapotba  került,  és  mindkettejüknél  súlyos
szövődmények léptek fel, amelyek egyikük újszülöttjének egészségét is érinthetik. A beszámolók
szerint  a  kismamák  jelzéseit  figyelmen kívül  hagyták,  a  sürgősségi  császármetszést  késlekedve
végezték el, amelynek következtében méhrepedés és életveszélyes vérveszteség következett be. A
kórház  orvosai  és  az  érintettek  beszámolói  között  ellentmondások  tapasztalhatók,  különösen  a
döntéshozatal  felelősségével,  a  megfelelő  szakorvosi  jelenléttel  és  a  betegjogok  tiszteletben
tartásával  kapcsolatban.  Az  esetek  kapcsán  az  OKFŐ  vizsgálatot  rendelt  el,  ugyanakkor  az
egészségügyi  ellátás  átalakítása,  különösen  a  hálapénz  kivezetése  óta  jelentkező  problémák  is
felszínre kerültek, például a választott orvos hiánya, a személyzet folyamatos váltakozása, és az
elégtelen kommunikáció az ellátás során.
 
Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1. Hogyan biztosítják, hogy a szülészeteken a kismamák jelzéseit komolyan vegyék, és a 
sürgősségi beavatkozásokat időben elvégezzék, elkerülve a hasonló életveszélyes 
helyzeteket?

2. Vizsgálják-e annak lehetőségét, hogy a kismamák újra választhassanak szülészorvost 
vagy szülésznőt, különösen a magas kockázatú terhességek esetében?

3. Milyen lépéseket tervez a kormány annak érdekében, hogy a szülészeteken kizárólag 
megfelelő képesítéssel és gyakorlattal rendelkező szakorvosok végezhessenek döntő 
beavatkozásokat, elkerülve azt, hogy rezidensek hozzanak meg élet-halál kérdésében 
döntéseket felügyelet nélkül?

4. Mivel indokolják, hogy Magyarországon 2013 òta nincsenek èrvènyes szakmai 
irányelvek se a császármetszèsről, se a túlhordásròl, se a szülésmegindításról? Nem 



gondolja, hogy megfelelő szakmai protokollal megelőzhetőek lennènek az ilyen 
esetek?

Várom megtisztelő válaszát.
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